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سال هاست همايش سياست هاي پولي و ارزي 
در كشور برگزار مي ش�ود و مسئولان با عنوان 
مباحث تك�راري ب�ه نوعي س�خن مي گويند 
كه انگار فقط يك گزارش�گر هس�تند و هيچ 
مسئوليتي ندارند و اين مردم هستند كه مسئول 
اصلاح س�اختاري بخش پولي و ارزي كشور و 
سياس�تگذاري صحيح در اين حوزه هستند. 
به گزارش »جوان« يا مس��ئولان دولتي واقعاً براي 
اصلاحات س��اختاري و بنيادي بخش هاي مختلف 
اقتصاد اختيارات ندارند و به معني واقعي مسئول و 
مدير نيستند يا اينكه يك مسئول فقط براي انجام 
امور ج��اري اختيار دارد و سياس��ت هاي اصلاحي 
بنيادي و س��اختاري اقتصاد در مجموعه اي ديگر 
بايد اخذ ش��ود كه آن مجموعه پش��ت پرده نيز يا 
عزمي براي اصلاحات ندارد ي��ا اينكه اصلًا برنامه و 
تئوريسين اقتصادي براي اين امور وجود ندارد، از اين 
رو در همايش ها و سمينارهاي گوناگون اقتصادي 
مس��ئولان دولتي در س��طح يك گزارش��گر ظاهر 
مي ش��وند و با ارائه مباحثي كه ديگر براي رسانه ها 
نيز تكراري شده و جذابيتي ندارد تلاش دارند فردا 

اظهاراتشان را در خروجي رسانه ها ببينند. 
هفتمين همايش سياس��ت هاي پولي و ارزي هم 
همانند ششمين همايش برگزار شد و اگر آرشيو 
اي��ن همايش ه��ا را ملاحظه كني��م مي بينيم كه 
حرف جديدي در اين حوزه بيان نمي شود و حالا 
گويا كاهش نرخ سود بانكي كه خاستگاه اين مورد 
اتاق هاي بازرگاني بودند و هس��تند م��ورد توجه 
مقامات دولتي و بانكي كش��ور قرار گرفته اس��ت، 
همين كاهش نرخ س��ود بانكي س��ال گذشته نيز 
مطرح و با كاهش اندك نرخ سود بازار ارز با جهش 
قيمت مواجه شد و مجدداً بانك ها كه متوجه خروج 

نقدينگي از ش��بكه ش��دند و حيات خود را وسط 
بازي پونزي در خطر ديدند مجدداً نرخ سود را بالا 
بردند تا هم بازار ارز با آشفتگي مواجه نشود و هم 
اينكه با نفس مصنوعي بازي پونزي به حيات نباتي 
خود ادامه دهند. در اين بين عده اي هم كه در هر 
دوره و دولتي فقط به دنبال رانت هايي چون پول و 
تسهيلات ارزان، مجوز، افزايش نرخ ارز و... هستند، 
مدت هاست دولت را براي كاهش نرخ سود و افزايش 
بهاي ارز تحت فش��ار قرار داده اند و حالا متأسفانه 
وزير اقتصاد به جاي آنكه در اولين روز همايش پولي 
و ارزي فضاي كسب و كار ايران را دليل اصلي ركود 
اقتصادي و عموم مشكلات عنوان كند همراستا با 
اعضاي اتاق بازرگاني كه از ديرباز مدافع كاهش نرخ 
سود بانكي و افزايش نرخ ارز هستند، بحث كاهش 

نرخ سود بانكي را مطرح كرده است. 
در واكنش به اين چنين همايش هايي بايد گفت 
ش��ما كه به بازار آزاد اعتقاد داريد چرا نرخ س��ود 
بانكي را به ش��كل دس��توري مي خواهيد كاهش 
دهيد و آي��ا پيش زمينه كاهش نرخ س��ود بانكي 
بهبود فضاي كسب و كار ايران و تقويت توليد ملي 
نيست. متأسفانه عزمي براي اخذ بدهي هاي معوق 
در شبكه بانكي وجود ندارد و كسي امروز نمي پرسد 
كه چرا هزينه بانك ها آنقدر بالاست و بانك ها براي 
خود به مثابه يك دولت ناكارآمد و حجيم و عريض 
و طويل هستند كه نظارتي روي عمليات و ريخت 
و پاش هاي آنه��ا انجام نمي گيرد. اگ��ر روزگاري 
رانت هاي��ي چ��ون تس��هيلات ارزان قيمت اعطا 
نمي شد، امروز شاهد شكل گيري بدهي هاي معوق 
سرمايه داران ثروتمند به ش��بكه بانكي نبوديم و 
جالب آنكه ش��ركت هاي وصول مطالبات بانك ها 
معوقات خرد را زود تر وصول مي كنند تا معوقات 

كلان متعلق به افراد ثروتمند صاحب نفوذ. 
مسئولان بايد بدانند كه كاهش دستوري نرخ سود 
در يك مقطع كوتاه در ابتداي س��ال 95 به جهش 
نرخ ارز تا مرز 4 ه��زار و 400 تومان دلار انجاميد و 
حال طراح طرح كاهش دس��توري نرخ سود گويا 
مي خواهد ب��ا اين تير هدف افزايش ن��رخ ارز را نيز 
محقق كند اما بايد دانس��ت كه كاهش نرخ س��ود 
پيش زمينه هايي دارد كه اگ��ر دولت به عنوان يك 
سياستگذار تكليفي چون پرداخت بدهي هاي معوق 
شده خود به بانك مركزي و ش��بكه بانكي را انجام 
دهد و در حوزه اخذ بدهي هاي معوق از اش��خاص 
حقيقي و حقوقي قدم برداشته شود و فضاي كسب 
و كار نيز براي جذب س��رمايه در بخش توليد مهيا 
شود و جلوي مؤسس��ات غيرمجاز با روش علمي و 
حرفه اي گرفته شود و نظارت و شفاف سازي شبكه 
بانكي انجام گيرد و تورم كنترل شود، خود به خود 
نرخ سود كاهش مي يابد. در اين بين در شرايطي كه 
بحث كاهش نرخ سود مجدد در هفتمين همايش 
پولي و بانكي مطرح شده است، برخي از كارشناسان 

از افزايش نرخ سود سخن به ميان مي آورند. 
   45درصد دارايي بانك ها منجمد است

محمد هاشم بت ش��كن مديرعامل بانك مسكن 
روزگذش��ته در ميزگ��رد سياس��تي مطالب��ات 
غيرجاري، دارايي هاي منجمد و راهكارهاي اصلاح 
ترازنامه بانك ه��ا در بيس��ت و هفتمين همايش 
سالانه سياست هاي پولي و ارزي با اشاره به حجم 
دارايي نظام بانكي، طبق آمار ارديبهشت سال 95 
اظهار داشت: اين دارايي ها هزار و 700 هزار ميليارد 
تومان و مانده تسهيلات 1000 هزار ميليارد تومان 
است. مديرعامل بانك مسكن افزود: معمولاً گفته 
مي ش��ود 45 درصد دارايي بانك ها منجمد است 

كه مربوط به اموال تمليكي، مطالبات غيرجاري، 
مطالبات از دولت و س��رمايه گذاري در شركت ها 
و بنگاه هاس��ت. وي ادامه داد: تسهيلاتي كه ارائه 
مي ش��ود عموماً 50 درصد آن مرب��وط به امهال، 
تقسيط يا تجديد است و تسهيلات جديدي نيست. 
طبق برآورد 1265 هزار ميليارد تومان از دارايي ها 
كيفيت لازم را براي جريان گردش و نقدي ندارند 
و از جنس بي كيفيت هستند و چه انتظاري داريم 
كه با اين عارضه نرخ هاي سود كاهش يابد. مقامات 
سياسي عموماً به دنبال كاهش نرخ سود تسهيلات 
هس��تند، اما هزينه تجهيز پول بالاست، بنابراين 
بانك مجبور مي شود به كسب و كارهايي پول بدهد 
كه ريسك بالا و سود و پول زياد دارند. بت شكن با 
اشاره به اينكه نسبت تسهيلات به سپرده در برخي 
از بانك ها 30 تا 40درصد است با طرح اين سؤال 
كه پس بقيه اين منابع كجا رفته اس��ت، گفت: به 
دليل اينكه تس��هيلات با س��ود 18 درصد صرف 
ندارد و بانك مركزي اجازه نرخ بالاتر را نمي دهد، 

اين پول ها به سمت سرمايه گذاري مي رود. 
   شناسايي سود منفي بانك ها 

منجر به ورشكستگي مي شود
از س��وي ديگر س��يدعلي مدني زاده عضو هيئت 
علمي دانشگاه صنعتي شريف در ميزگرد مطالبات 
غيرج��اري، دارايي ه��اي منجم��د و راهكارهاي 
اصلاح ترازنامه بانك ها اظهار داش��ت: در ترازنامه 
بانك ها، س��مت چپ آن به دليل س��ودهاي بالا 
بدهي ه��ا را افزايش مي دهد، اما عملًا در س��مت 
راس��ت )درآمد و دارايي( درآم��د جديدي وجود 
ندارد، بدين ترتيب شكاف ايجاد مي شود كه علت 

آن شناسايي سودهاي غيرواقعي است. 
وي ادامه داد: وقتي اوراق براي جبران كس��ري 
بودجه، وارد بازار مي شود، نرخ سود سپرده را بالا 
مي برد. اين استاد دانشگاه با بيان اينكه نرخ هاي 
س��ود فراتر از تورم غيربهينه هس��تند، تصريح 
كرد: اي��ن موضوع به دليل ضع��ف نظارتي بانك 
مركزي بوده و بانك ها به همين دليل نرخ بالا به 
سپرده گذاران پيشنهاد مي كنند و هراسي براي 
شناسايي س��ود منفي وجود ندارد و از اين بابت 
اتفاق خاصي نمي افتد، بنابراين تهديد معتبري 
وجود ندارد و عملًا مي بينيد ك��ه بانك مركزي 

كاري نمي كند. 
به گفته مدني زاده س��ود منفي بانك ها در نهايت 
ب��ه ورشكس��تگي منجر مي ش��ود، البت��ه قانون 
ورشكس��تگي نداريم. در بازار مالي دولت حضور 
جدي دارد و ضمانت سپرده توسط بانك مركزي 
انجام مي ش��ود، بنابراين حاكميت در بازار مالي، 
تضمين آورده و حتماً باي��د بانك مركزي نظارت 

كند تا جنگ قيمتي از بين برود. 
وي ادامه داد: در ح��ال حاضر بانك ها عملًا بازي 
پونزي مي كنند ك��ه در اروپا جرم اس��ت، بدين 
ترتيب كه سپرده را جمع كرده و سود را از طريق 
س��پرده جديد پرداخت مي كنند ك��ه براي اين 
موض��وع حتي براي ي��ك رئيس جمه��ور و يك 
شركت 150 سال زندان و سه برابر پول جمع شده 

جريمه تعيين شد.

بهناز  قاسمی

همچن�ان قيم�ت 
نهايي پژو ۲۰۰۸ با   خودرو

ابهام روبه رو است. گفته مي شود امروز شوراي 
رقابت موضوع قيمت گذاري خودرو را بررسي 
مي كند و مشخص نيس�ت اين خودرو توسط 
ش�وراي رقاب�ت قيمت گ�ذاري مي ش�ود يا 
خودروس�از ن�رخ آن را نهايي خواه�د كرد. 
پيش فروش پ��ژو 2008 در حالي طي روزهاي 
گذش��ته جنجال به پا كرده كه ن��ه تنها قيمت 
نهايي اين خودرو مش��خص نيس��ت بلكه براي 
پيش پرداخت اين خودرو ني��ز رقم 60 ميليون 
تومان لحاظ ش��ده كه با توجه به الزامات قانون 
حمايت از حقوق مصرف كنندگان، نشان دهنده 
قيمت نهايي بالاي 120 ميليون تومان براي اين 

محصول است. 
طبق قانون حمايت از حق��وق مصرف كنندگان 
خودرو، خودروساز در زمان پيش فروش خودرو 
مي تواند حداكث��ر 50 درصد مبلغ خ��ودرو را از 
خريدار دريافت كند كه با اين حساب قيمت پژو 

2008 حداقل 120 ميليون تومان خواهد بود. 
يك��ه زارع مديرعام��ل ايران خودرو پيش��تر در 

اظهارنظرهاي مختلف، ارق��ام متفاوتي از 72 تا 
99 ميليون تومان را براي پژو 2008 اعلام كرده 
بود. وي در ابتدا گفته بود قيم��ت پژو 2008 با 
گيربكس اتوماتي��ك 78 ميليون توم��ان و نوع 
دستي اين خودرو 72 ميليون تومان پيش بيني 
مي ش��ود، اما مدتي بع��د قيمت اين خ��ودرو را 
زير 100 ميليون تومان اعلام ك��رد كه در حال 
حاضر نيز مح��دوده قيمتي اين خ��ودرو با ابهام 
رو به رو است. قيمت نهايي پژو 2008 در حالي 
با ابهام روبه رو است كه نعمت زاده، وزير صنعت 
روز گذش��ته اعلام ك��رد در مورد اي��ن خودرو 
قيمت گذاري دولتي نخواهيم داشت و قيمت آن 

با عرضه و تقاضا مشخص خواهد شد. 
وي همچنين با انتقاد از قيم��ت گذاري خودرو 
توس��ط ش��وراي رقابت، گفته بود: دليلي ندارد 
قيمت خ��ودرو به صورت صوري تعيين ش��ود و 
عده اي نيز از اين كار منتفع شوند. شوراي رقابت 
در برخي موارد اين سياست را پذيرفته ولي اصولاً 
اين شورا بايد سياست قيمت گذاري را مشخص 
كند و قيمت خودرو بايد توس��ط واحد توليدي 

مشخص شود. 
در چنين شرايطي بايد ديد اعضاي شوراي رقابت 
امروز چ��ه تصميمي در مورد قيم��ت  خودروها 
خواهد گرفت و در اين ميان تا چه حد به مسائلي 
مانند نمره كيف��ي خودروها و ن��رخ تورم توجه 
مي ش��ود. در عين حال هم اكنون بازار خودرو با 
ركود روبه رو است و كارشناسان معتقدند هرگونه 
افزايش قيمت خودرو باعث تشديد ركود در اين 

بازار خواهد شد.

قيمت گذاري خودرو در جلسه امروز شوراي رقابت 

 ابهام در قيمت گذاري پژو ۲۰۰۸

عذرخواهي مديرعامل شركت بازرگاني دولتي
برنج هاي آلوده معدوم و خوراك دام شد 

 تخلف شركت هاي روغني 
در برداشت از مخازن استراتژيك تأييد شد

مديرعامل جديد ش�ركت بازرگان�ي دولتي ايران ب�ا عذرخواهي 
باب�ت خري�د برنج ه�اي آل�وده در كش�ور گف�ت: بخش�ي از 
اي�ن برنج ه�ا معدوم ش�ده و بخش�ي ب�ه خ�وراك دام رس�يده 
اس�ت و قس�متي ديگ�ر در ح�ال گرفت�ن حك�م دادگاه اس�ت. 
پس از س��ال ها يك نشس��ت خبري با دعوت گزينش��ي از خبرنگاران 
رسانه ها در شركت بازرگاني دولتي ايران برگزار شد. مديرعامل جديد اين 
شركت بابت دور ريختن پول بيت المال در خريد برنج هاي آلوده از مردم 
عذرخواهي كرد و وعده داد كه طلب بازرگاني دولتي را از پسر اسطوره 
مي گيريم. يزدان س��يف با تأكيد براينكه خرابه اي از مديرعامل سابق 

تحويل نگرفته ام، از برنامه هايش براي مبارزه با فساد سخن گفت. 
يزدان سيف با تأييد تخلف برخي ش��ركت هاي روغني در برداشت از 
روغن هاي اماني ش��ركت بازرگاني دولتي گفت: تعداد بازرس��ي ها را 
افزايش داده ايم و اميدواريم با اجراي دو برنام��ه كنترل كيفي و نظام 

موجودي برداري از انبارها اينگونه چالش ها حل شود. 
سيف با اشاره به آخرين آمار برداش��ت گندم، گفت: تا صبح يك شنبه 
5 ميليون و 158 هزار تن گندم مازاد بر نياز كشاورزان خريد تضميني 
شده كه نسبت به مدت مشابه سال گذشته 5 درصد كاهش داشته و در 
نهايت پيش بيني مي شود تا پايان خريد تضميني امسال 500 هزار تن 

گندم نسبت به سال گذشته كمتر خريداري شود. 
وي دليل كاهش برداشت گندم را كاهش بارش ها از مهر تا بهمن سال 
گذشته عنوان كرد و افزود: همين امر سبب كاهش برداشت گندم ديم 
شده اس��ت، اما اين را هم بايد گفت كه كيفيت گندم از لحاظ گلوتن، 
پروتئين و هكتوريت بهبود يافته اس��ت. مديرعامل شركت بازرگاني 
دولتي ايران همچنين در مورد خريد تضميني دانه هاي روغني گفت: 
براساس تأكيدات سياست هاي اقتصاد مقاومتي تا به امروز 140 هزار 

تن كلزا از كشاورزان خريداري شده است. 
س��يف در مورد نحوه پرداخت پ��ول گندم و كلزا گف��ت: ارزش گندم 
خريداري ش��ده 6 هزار و 600 ميليارد تومان اس��ت كه 3 هزار و 400 
ميليارد تومان آن پرداخت شده و كشاورزاني كه تا 27 خرداد محصول 
خود را تحويل داده اند، حداقل 50 درصد پول خود را دريافت كرده اند. 
در مورد كلزا هم كشاورزان 80 درصد مطالبات خود را دريافت كرده اند. 
وي به اين نكته هم اشاره كرد كه كش��اورزان پيش از اين از هر هكتار 
كشت گندم، 400 هزار تومان درآمد داشتند كه با افزايش عملكرد در 

هر هكتار به 2 ميليون و 700 هزار تومان رسيده است. 
    خريد از طريق مناقصات بين المللي براي شفاف سازي

س��يف همچنين در مورد نح��وه خريد خارجي كالاهاي اساس��ي نيز 
گفت: از سال 1357 تمام خريدها در قالب شوراي خريد كه متشكل از 
نمايندگان چند وزارتخانه بود انجام مي شد، اما به مرور اين كار از طريق 
مناقصات بين المللي انجام مي شود تا شاهد شفافيت بيشتري در اين 
حوزه باش��يم. وي افزود: با افزايش بازرسي ها و نظام موجودي برداري 

انبارها ديگر اجازه سوءاستفاده از ذخاير را نمي دهيم. 
    برنج هاي آلوده خوراك دام شد

سيف همچنين در مورد پرونده برنج هاي آلوده كه از سال هاي گذشته 
در انبار شركت مشاهده شده هم گفت: اولويت ما تأمين و توزيع غذاي 
سالم براي مردم اس��ت و اين موضوع خط قرمز ماس��ت، البته خطا در 
هر زنجيره اي امكانپذير است و اكنون هيچ برنجي از انبارهاي شركت 
بازرگاني دولتي خارج نمي شود مگر آنكه داراي استاندارد باشد، البته اگر 
هم خطايي رخ داده بايد از مردم عذرخواهي كنيم. وي صراحتاً تأييد كرد 
كه همان برنج هاي آلوده بخشي براي خوراك دام مصرف شده، مقداري 
معدوم شده و چون اين شركت دولتي است، براي اين موضوع بايد روال 
خود را طي كند. مديرعامل شركت بازرگاني دولت ايران همچنين به اين 
نكته اشاره كرد كه براي اصلاح وضعيت نگهداري كالاهاي استراتژيكي 
همچون گندم تا يكي، دو ماه آينده دو سيلوي گندم در استان فارس به 
بهره برداري كامل خواهد رسيد كه اين امر سبب مي شود كيفيت خريد 
گندم و لجستيك آن بالا برود، مضاف بر آنكه اميدواريم 350 هزار تن 

ظرفيت سيلوي جديد به بهره برداري برسد. 
سيف در مورد اجراي سياست هاي اصل 44 قانون اساسي هم گفت: به 
دنبال بالا بردن بهره وري در كل اقتصاد كشور هستيم و 14 شركت غله 
منطقه اي قرار است به مرور واگذار شود كه اكنون شركت غله منطقه 7 
و 13 واگذار شده است. سيف در مورد وضعيت ذخاير استراتژيك كشور 
از ارائه عدد و رقم خودداري كرد و گفت: وظيفه ما تأمين به موقع و كافي 
است كه انجام مي دهيم و اين اطمينان خاطر را به مردم مي دهيم كه 
تمام كالاهاي اساسي به اندازه مورد نياز كشور موجود است و جالب تر 
آنكه بخشي از ذخاير اس��تراتژيك مان را مانند روغن از محل دانه هاي 

روغني داخلي تأمين مي كنيم. 
   پرونده مزايده ويلاي علي پروين به كجا رسيد؟

خبرنگاران از سيف در مورد آخرين وضعيت پرونده بدهي علي پروين 
و مصادره منزل وي پرسيدند كه او از توضيح شفاف طفره رفت و گفت: 
به ش��ما قول مي دهم موضوع پرونده هاي حقوق��ي را پيگيري كنيم و 
اين قول را به نهادهاي نظارتي مي دهيم كه آن چيز كه به نفع و صلاح 

بيت المال است را رعايت مي كنيم تا حتماً اتفاق بيفتد. 
سيف همچنين در پاسخ به انتقاد انجمن واردكنندگان برنج كه عنوان 
كردند ش��ركت بازرگاني دولتي در واردات برنج ب��ا اين انجمن رقابت 
مي كند، گفت: آمادگ��ي آن را داريم كه با بخ��ش خصوصي از جمله 
انجمن واردكنندگان برنج در مورد روش اج��را و چگونگي تأمين نياز 
برنج وارداتي كشور پاي ميز مذاكره بنشينيم و گوش مان براي شنيدن 
موارد منطقي در راستاي استراتژي كشور باز است. وي افزود: مضاف 
بر آنكه در مورد موضوع تنظيم ب��ازار و ممنوعيت فصلي واردات برنج، 
موضوع در كارگروه تنظيم بازار تحت بحث و بررسي است كه هنوز به 
نتيجه نرسيده ايم، اما اين را هم بايد در نظر گرفت كه حاكميت اين گونه 
موضوعات فقط دولت و وزارت جهاد كشاورزي نيست، بلكه نمايندگان 
مجلس و ذي نفعاني در اين ميان وجود دارند كه وقتي كشاورز برنج را 

برداشت مي كند، توقع ندارند كشتي كنار اسكله پهلو گرفته باشد.

افت ۳۴ واحدي شاخص بورس
شاخص بورس در جريان معاملات ديروز بازار سرمايه منفي بود و 

۳4 واحد افت كرد. 
به گزارش تسنيم، در جريان دادوس��تدهاي ديروز بازار سرمايه تعداد 
366 ميليون سهم و حق تقدم به ارزش 104 ميليارد تومان در 33 هزار 
نوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص بورس با افت 34 واحدي تا 
ارتفاع 78 هزار و 765 واحد قرار گرفت. بيشترين تاثير منفي بر حركت 
دماسنج بازار سهام در روزجاري به نام نمادهاي فولاد، فارس و وغدير 
شد و در مقابل نمادهاي معاملاتي شپنا، رمپنا و كنور با رشد خود مانع 
افت بيشتر شاخص شدند. شاخص هاي اصلي بازار سرمايه هم روز منفي 
را پشت سر گذاشتند به طوري كه شاخص قيمت )وزني - ارزشي( 11 
واحد، كل )هموزن( 20 واحد، قيمت )هموزن( 18 واحد، آزاد شناور 
108 واحد و ش��اخص هاي اول و دوم به ترتي��ب 20 و 95 واحد افت 
كردند. بر اساس اين گزارش، در بازارهاي فرابورس ايران هم با معامله 
406 ميليون ورقه ب��ه ارزش 118 ميليارد توم��ان در 30 هزار نوبت، 

آيفكس 3/6 واحد افت كرد و در ارتفاع 900 واحد قرار گرفت.

خريد هواپيما آخوندي را به مجلس كشاند
وزير جزئیات خريد هواپیما را نگفت 

وزي�ر راه و شهرس�ازي در پاس�خ ب�ه انتق�ادات نماين�ده 
مش�هد مبني ب�ر محرمانه ب�ودن ق�رارداد واردات هواپيم�ا، باز 
هم جزئي�ات اين ق�رارداد را فاش نك�رد و خطاب ب�ه نمايندگان 
مجل�س گف�ت: ب�ه ج�اي تقدي�ر، اذه�ان را مش�وش مي كنيد.

در جلسه علني روز گذشته مجلس شوراي اسلامي بررسي سؤال جواد 
كريمي قدوسي از وزير راه و شهرسازي در مورد علت اعلام انعقاد قرارداد 
با ايرباس برخلاف واقع در دستور كار صحن علني مجلس قرار گرفت. 

در گزارش كميسيون عمران آمده است: با وجود گذشت بيش از يك 
ماه و پيگيري هاي مكرر كميسيون، متن توافقات مبادله شده در خريد 
هواپيما در اختيار كميسيون عمران قرار نگرفت. چگونگي تعيين تعداد 
و نوع هواپيماهاي مورد نياز و مطالعات كارشناسي از محورهاي مورد 
سؤال آقاي قدوس��ي بود كه پاسخ هاي روش��ني مبني بر وجود و ارائه 
مطالعات كارشناسي مورد نظر دريافت نگرديد و از حيث ضرورت اطلاع 
و دسترسي به متن توافق و مطالعات كارشناسي و اخذ مجوز مجلس در 

انعقاد توافقنامه، دغدغه هاي سؤال كننده وارد تشخيص داده شد. 
وزير راه و شهرسازي با اين ادعا كه از رئيس هيئت مديره ايرباس براي 
فروش هواپيما اقرارنامه گرفته ام، قيمت هر فروند هواپيماي خريداري 
شده را 45 ميليون دلار اعلام كرد و گفت: نصف هواپيماهاي ايران اير در 
پاركينگ است. در ابتداي جلسه عباس آخوندي گفت: يكي از صنايعي 
كه در جريان تحريم بيش��ترين آس��يب را ديد صنعت هوانوردي بود. 

ناوگان هوايي ايران بسيار كهنه است.
 به نظر من يكي از بزرگ ترين اقدامات دولت يازدهم خريد هواپيما بود. 
كل تعداد هواپيماهايي كه بعد از سال 2000 وارد ايران شده اند، بيش 
از هشت فروند نيستند، بنابراين نيازمند نوسازي ناوگان هوايي هستيم. 
وي اظهار داشت: پس از برجام، سه قرارداد با شركت هاي ايرباس، اي تي 
آر و بوئينگ بسته شد كه بر اين اساس 100 فروند ايرباس، 20 فروند اي 
تي آر و هش��ت فروند بوئينگ وارد كشور ش��ود كه تا امروز سه فروند 

ايرباس و چهار فروند  اي تي آر وارد ايران شده است. 
در ادامه جواد كريمي قدوس��ي با بيان اينكه در توافق واردات هواپيما 
همه چيز محرمانه بود، گفت: چرا نبايد نمايندگان از متن اين قراردادها 
كه بر اساس آن جمهوري اسلامي بايد 100 ميليارد دلار پرداخت كند، 

اطلاع داشته باشند؟ الگوي اقتصادي اين قراردادها چيست؟
نماينده مردم مش��هد در مجلس ادامه داد: رئيس كميس��يون عمران 
در نامه اي به پرورش رئيس س��ازمان هواپيمايي خواس��تار ارائه متن 
توافقنامه ها به مجلس شده است كه با وجود گذشت بيش از يك سال 
هنوز متن اين قراردادها به مجلس ارائه نشده است. وي ادامه داد: وزارت 
راه بايد اعلام كند براي واردات هفت فروند هواپيمايي كه اخيراً به ايران 
داده شده، چه مقدار پول پرداخت و از چه محلي اين اعتبارات را تأمين 
كرده اند؟ مدل اقتص��ادي خريد اين هواپيماها چه ب��وده؟ چه توجيه 

اقتصادي براي خريد اين نوع هواپيما وجود داشته است؟
آخوندي در بخ��ش دوم اظهارات خ��ود گفت: در جري��ان خريد اين 
هواپيماها حتي يك س��نت به كسي حق حس��اب پرداخت نشد. اين 
خريد كلًا بدون تعهد دولت صورت گرفت و صرفاً با ضمانت ش��ركت 
هما قراردادها منعقد شد. وزير راه اظهار داشت: دوستان من در دولت 
مي گفتند اگر اين قراردادها بدون ضمانت دولت و بانك مركزي بسته 
شود، اس��م خود را عوض مي كنيم. وزير راه اظهارات كريمي قدوسي 
را عامل تش��ويش اذهان خواند و گفت: در دولت قبل قراردادي براي 
واردات ش��ش هواپيماي 320 به قيمت 55 ميليون دلار بسته شد، ما 
همان هواپيماه��ا را به قيمت 45 ميليون دلار خري��داري كرديم. وي 
اظهار داشت: در شرايط تحريم هر خريدي 30 درصد حاشيه داشت، اما 

اين خريد بدون كوچك ترين حاشيه اي انجام شد. 
آخوندي همچنين اعلام كرد: در تاريخ 9 خ��رداد 95 گزارش كامل و 
دقيقي در مورد نوع اين قراردادها براي رياست مجلس و نسخه اي از اين 

گزارش نيز براي مقام معظم رهبري ارسال شده است. 
وي ادامه داد: شوراي اقتصاد اين قرارداد را تصويب كرده و اجازه خريد 
داده بود. دس��تگاه هاي نظارتي نيز بر اين قرارداد نظارت داشتند. اين 
اظهارات آخوندي در حالي است كه طي روزهاي اخير رئيس سازمان 
هواپيمايي كشوري از تأمين مالي همه هواپيماهاي جديد خبر داد. در 
پايان كريمي قدوسي اعلام كرد كه از پاس��خ هاي وزير راه قانع نشده 
است و سؤال به رأي نمايندگان گذاشته شد. نمايندگان نيز با 78 رأي 
موافق نماينده مشهد، 125 رأي مخالف و هفت رأي ممتنع از مجموع 

232 رأي اعلام كردند از پاسخ هاي وزير قانع شده اند.

محمد رضا عباسي- مهر

همايش نمي تواند سياست هاي پولي و ارزي را اصلاح كند

مسئولان پولي و ارزي به جاي گزارشگري سیستم را اصلاح كنند
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مالیاتی ساعتتاریخ

علی 110890
8487-عاشوري

96/4/4
هیات 
972177696/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

صادق 210891
8290-غبثی

96/4/4
هیات 
670418296/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

صادق 310889
8293-خیالی 

96/4/4
هیات
1638531696/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

اسمعیل 410895
8460-صحرائیان

96/4/4
هیات 
658840896/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

حمید 510887
8454-صرعابی

96/4/4
هیات 
677468496/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

محمد 610894
8424-کریمی

96/4/4
هیات
2020759296/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

رضا 710886
8303-حاوري

96/4/4
هیات 
2903972496/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

رامین 810896
8299-جنائی

96/4/4
هیات 
2373940896/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

غلامرضا 910892
8298-گلستانی

96/4/4
هیات 
2685640896/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

فرید 1010893
8296-عسکري

96/4/4
هیات 
940009296/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

احسان 1110897
8295-گوهر

96/4/4
هیات 
370524096/04/2812مشاغل1389بدوي

خورموج خیابان امام 
خمینی میدان شهید 

بهشتی

اداره کل امور مالیاتی استان بوشهر

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان هاي فاقد سند رسمی 

برابر راى شماره 1396/2/30-139660324009001840 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى اراضى و 
ساختمان هاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى بوشهر تصرفات مالکانه و  بلامعارض متقاضى آقاى محمود 
جمالى فرزندکرم به شماره شناسنامه 1686صادره از تنگستان به شماره ملى 3559701831 در ششدانگ یک 
باب خانه به مساحت 155/65 مترمربع پلاك47 فرعى از 3395 اصلى مفروز و مجزى شده از پلاك اصلى واقع 
در بخش دو بوشهر خریدارى از مالک رسمى عبدالحسین رستمیان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شود در صورتى که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند از تاریخ انتشار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایى 
تقدیم نمایند. بدیهى است در صورت انقضاى مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
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